
 
Valtuustoaloite: Harrastusseteli aktivoimaan lapsia ja edistämään heidän hyvinvointiaan 
 
Yhtltk 13.06.2023 § 39  
  
 
 Pöytyän Keskustan ja KD:n valtuustoryhmä ja Pöytyän Vihreiden 

valtuustoryhmä ovat tehneet Valtuustoaloitteen Harrastusseteli 
aktivoimaan lapsia ja edistämään heidän hyvinvointiaan. 
 
Valtuustoaloitteessa ehdotetaan, että Pöytyän kunnassa otetaan käyttöön 
kaikille peruskoululaisille mahdollisuus 200 euron harrastusseteliin. 
Erityistä huomiota tulee kiinnittää setelin helppokäyttöisyyteen sekä 
lajivalikoiman monipuolisuuteen, joka houkuttaa kokeilemaan uutta 
harrastusta. Seteli tulee käyttää ohjattuun liikunta- ja urheiluharrastuksiin. 
Aloitteessa viitataan tutkimukseen, jonka mukaan lasten ja nuorten 
fyysinen jaksaminen vaikuttaa heidän arjen jaksamiseen. 
 
Kunnissa ja kaupungeissa on erilaisia tukitoimia lasten ja nuorten 
harrastustoiminnan aktivointiin. Esimerkiksi Turussa on käytössä 
Kimmoke-ranneke, jolla voi ”ottaa vauhtia elämään ” edullisesti. Yhdellä 
rannekkeella pääsee kaupungin liikuntapaikkoihin ja kulttuurikohteisiin.  
Elokuussa 2021 Turussa käynnistyi harrastesetelipilotti, jossa turkulaisille 
vitosluokkalaisille tarjottiin harrastusavustus, jota voidaan käyttää 
harrastusmaksuihin Nuorisopassi-etujärjestelmän (mobiilisovellus) kautta.  
Valtakunnallisella Kaikukortissa voi hankkia maksuttomia pääsylippuja 
esimerkiksi festivaaleille, museoihin, teatteriin tai konsertteihin.  
 

 Valtuustoaloitteessa toivotaan peruskoululaisille, 7-16 -vuotiaille (yhteensä 
noin 1 000 lasta ja nuorta) 200 euron Harrastusseteliä.  
 
Pöytyä on mukana Harrastamisen Suomen malli -hankkeessa, jossa 
järjestetään koululaisille harrastutoimintaa koulupäivän jälkeen. Pöytyän 
kunta on saanut Lounais-Suomen aluehallintoviraston valtionavustusta 
53 000 euroa Harrastamisen Suomen malli -hankkeen kuluihin ajalle 
01.08.2023 – 31.07.2024. Avustus kattaa enintään 75 % kustannuksista. 
 
Harrastusseteliin liittyy erilaisia kysymyksiä: 
Kohdistuuko harrastusavustus kunnan alueella olevaan liikuntatarjontaan? 
Voiko osallistua kunnan ulkopuolella olevaan liikuntatoimintaan? 

 
Päätösehdotus Yhteisöllisyyslautakunta keskustelee Harrastusetelistä ja asiaan palataan 

syksyllä. 
 

Päätös Yhteisöllisyyslautakunta keskusteli valtuustoaloitteesta yleisellä tasolla ja 
päätettiin palata asiaan syksyllä. 

 
 
Yhtltk 15.08.2023 § 45    
143/12.00.00/2023  
 
 Kunnanvaltuutettu Sanna Mattila on luvannut tulla kokoukseen kertomaan 

valtuustoaloitteesta. 
 
Valmistelija kulttuurisihteeri 
 
Päätösehdotus Yhteisöllisyyslautakunta keskustelee valtuustoaloitteesta Sanna Mattilan 

kanssa. 
 



Päätös Todettiin, että Sanna Mattila oli estynyt osallistumaan kokoukseen ja 
keskustteltiin aloitteesta pitkään. Asiaan päätettiin palata myöhemmin. 


